

---

**A full-time assistant position (M/F/X) is available in the Equine Clinical Department starting November 1st, 2024**

---

The Equine Clinical Department, Faculty of Veterinary Medicine, University of Liège, is opening a full-time assistant position for one year, renewable. If the candidate meets the requirements, he/she could enter a standard residency program approved by the European College of Equine Internal Medicine (ECEIM) during or at the end of the year. In this case, the contract will cover, at least, the entire residency period.

The candidates must hold a degree in veterinary medicine, have distinguished themselves during their studies, be eligible to practice veterinary medicine in Europe, and have completed a 12-month internship or have equivalent experience (i.e., at least 2 years of experience in equine or mixed private practice). They must have a good knowledge of French and English. A basic knowledge of Dutch and/or German, solid clinical experience, and/or teaching experience will be considered additional advantages. Organizational skills, good oral and written communication abilities, and a strong interest in teamwork and knowledge transfer to students are essential.

The candidate will join a dynamic team and will be supervised mainly by ECEIM/ACVIM diplomates and secondarily by ECVAA/ECVO/ECVDI/ECAR/ECVS diplomates, allowing them to acquire specialized training in internal medicine. The candidate's role will be to handle consultations and emergency admissions as well as care for hospitalized patients in the internal medicine service under the supervision of the responsible parties. They will also be required to provide clinical teaching to veterinary master students and interns, participate to the equine clinic on-call service, and engage in research projects.

The equine internal medicine service at the University of Liège has a caseload of approximately 600 cases per year (about 60% of which are emergencies), including sport and leisure horses coming from Belgium, The Netherlands, Germany, Luxembourg, and France. The internal medicine case load includes a wide range of medical disorders, representing all categories required by the ECEIM, mainly digestive, respiratory, and neonatal cases, but also renal, neuromuscular, sports medicine, and cardiology cases. The clinic includes an intensive care unit for adult horses and foals with significant activity, and a large number of ophthalmology cases.

**Application files must be sent before the 11/08/2024**

**Starting date of the position:** 01/11/2024

Applications and other details:

For more information, you can contact Prof. Hélène AMORY (helene.amory@uliege.be).

The application consists of a cover letter and a CV. It must be sent by August 11, 2024, at the latest to Nadine Fis (nadine.fis@uliege.be) with a copy to Hélène Amory.

---

**Un poste d'assistant (H/F/X) à temps plein est à pourvoir  
au département clinique des équidés pour le 1er novembre 2024**

---

Le département clinique des équidés, Faculté de médecine vétérinaire, Université de Liège, ouvre un poste d'assistant(e) à temps plein de 1 an renouvelable.

Si le candidat satisfait aux exigences, il pourrait entrer en programme de résidence standard approuvé par le Collège Européen de Médecine Interne Equine (ECEIM) au cours ou au terme de l'année. Dans ce cas, le contrat couvrira, au minimum, toute la période de résidence.

Le (la) candidat(e) doit être diplômé(e) en médecine vétérinaire, s'être distingué(e) au cours de ses études, avoir le droit de pratiquer la médecine vétérinaire en Europe, et avoir réalisé un internat de 12 mois ou avoir une expérience équivalente (à savoir au minimum 2 ans d'expérience en pratique privée équine ou mixte). Il/elle doit avoir une bonne connaissance de la langue française et anglaise. Une connaissance de base des langues néerlandaise et/ou allemande, une expérience clinique solide, et/ou une expérience en enseignement, constitueront autant d'atouts supplémentaires. Le sens de l'organisation, des bonnes capacités de communication orale et écrite, et un gout prononcé pour le travail en équipe et la transmission du savoir aux étudiants sont indispensables.

Le (la) candidat(e) intégrera une équipe dynamique et sera supervisé(e) principalement par des diplomates ECEIM/ACVIM et accessoirement par des diplomates ECVA/ECVO/ECVDI/ECAR/ECVS qui lui permettront d'acquérir une formation spécialisée en médecine interne. Le rôle du (de la) candidat(e) sera de prendre en charge, sous la supervision des responsables, les consultations et les cas admis en urgence ainsi que les soins aux patients hospitalisés dans le service de médecine interne. Il/elle sera aussi tenu(e) d'assurer l'enseignement clinique aux étudiants de master et aux internes, de participer au service de garde de la clinique équine et de participer à des projets de recherche.

Le service de médecine interne équine de l'Université de Liège admet environ 600 cas/an (parmi lesquels environ 60 % en urgence) incluant des chevaux de sport et de loisir de provenance internationale (Belgique, Pays Bas, Allemagne, Grand-Duché du Luxembourg, France). Les cas sont variés et incluent toutes les catégories requises par l'ECEIM, avec une représentation importante de cas digestifs, respiratoires et de néonatalogie, mais aussi de cas rénaux, neuromusculaires, de médecine sportive ou encore de cardiologie. La clinique comprend une unité de soins intensifs pour chevaux adultes et pour poulains dont l'activité est importante, et un grand nombre de cas en ophtalmologie.

**Date de clôture des candidatures:** 11/08/2024

**Date d'ouverture du poste:** 01/11/2024

**Applications et autres détails:** Pour tout renseignement, vous pouvez contacter la Prof. Hélène AMORY ([helene.amory@uliege.be](mailto:helene.amory@uliege.be)). La candidature se compose d'une lettre de motivation et d'un CV. Elle doit être envoyée pour le 11 août 2024 au plus tard à Nadine Fis ([nadine.fis@uliege.be](mailto:nadine.fis@uliege.be)) avec copie à Hélène Amory

